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Zápis z jednání pracovní skupiny k využití trojdomí Šolínova 
konaného dne 5. 2. 2020 v budově Nové Radnice, Mariánské nám. č. 2, Praha 1 

 
 
Přítomni: Milena Johnová, Lenka Burgerová, Mariana Čapková, Marián Hošek, Eva Horáková, 

Jana Kabelová, Eva Kalhousová, David Kocman, Jitka Köcherová, Taťána Klíčová, 
Matěj Lejsal, Jan Lorman, Olga Mutlová, Radek Schindler 

 
Omluveni: Tomáš Klinecký, Martina Zimmermannová 
 
Host:  Miloslav Tengler  (ředitel ZUŠ Jana Hanuše) 
 
 
Kontrola úkolů z minulé schůzky: 
1) předchozí arch. studie byly předány paní Burgerové, 
2) prohlídka objektu je naplánována na 12. 2. od 9:00 hod., 
3) popis potřeb občanů 80+ žijících na P6 byl zpracován, 
4) SE5 ve spolupráci s M. Lejsalem a J. Lormanem zpracoval principy rozvoje služeb pro seniory a 

jejich implikace pro Šolínku, 
5) strategie rozvoje služeb na P6 byla popsána a zakomponována do písemných materiálů pro 

pracovní skupinu (celková koncepce sociálních služeb na P6 bude zpracována do května 2020). 
 
Členům pracovní skupiny byly distribuovány 3 písemné materiály: 
„Co budou potřebovat lidé 80+ v jednotlivých územních částech P6 v r. 2030“ 
„Tři základní principy rozvoje služeb pro seniory + jejich implikace pro Šolínku“ 
„ Harmonogram prací na objektu Šolínova“ 
 

• Na úvod paní radní Johnová konstatovala, že RHMP schválila převod majetku pod DS Elišky 
Purkyňové, proto bude koordinací pověřena ředitelka E. Kalhousová. 

 
• Pan řed. Tengler a paní řed. Kalhousová nastínili možnosti dlouhodobé, oboustranně 

přínosné spolupráce mezi DS a ZUŠ v Šolínově (mezigenerační propojení, společné koncerty, 
výzdoba interiérů, akademie pro seniory, výtvarné a taneční aktivity, ergoterapie, 
arteterapie…). V diskusi zazněly náměty na společné sdílení některých prostor (např. jídelny), 
společně provozované aktivity, vzájemná podpora. V létě už nyní probíhají klavírní kurzy a 
účastníci využívají společnou jídelnu.  
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• V diskusi dále zaznělo, že je třeba plánovat otevřené společné aktivity, aby měli důvod přijít 
i lidé z běžné komunity (mimo DS a ZUŠ), vytvořit v rámci projektu prostorovou příležitost.  

 
• Šolínka není solitér, je nutné ji promýšlet v širším kontextu Dejvic, P6 a HMP. Měla by být 

atraktivním místem s různými stupni přístupnosti a členění. 
 

• Vedle nízkoprahového veřejného prostoru pro společné aktivity by se mělo zároveň uvažovat 
i o prostorách umožňujících klid a soukromí pro klienty a zázemí odborných sociálních služeb 
(různé režimy přístupu veřejnosti). Pamatovat též na podporu pečujících osob a v neposlední 
řadě i na skladové a úložné prostory. 

 
• Důležité je propojení zdravotně-sociálního pomezí, vč. dostupnosti ambulantních specialistů 

(geriatrie, paliativní péče aj.). 
 

• Využít potenciál studentů středních zdravotnických škol a škol vzdělávajících sociální 
pracovníky a další odborníky, např. pro fyzioterapii. 

 
Pracovní skupina se jednomyslně shodla na základních principech, jak jsou popsány v materiálu 
„Tři základní principy…“, a přijala je jako základní rámec pro další práci.  
 
Pracovní skupina vzala na vědomí předložený harmonogram, včetně rizik. 
 
Další nejbližší kroky: 
 

• 12. 2. 2020 proběhne prohlídka trojdomí. 
• V březnu bude uspořádán cca 3denní workshop pro studenty architektury s cílem 

prozkoumat možnosti daného prostoru (paní Burgerová). 
• Paní Burgerová rozešle seznam otázek, které je třeba zodpovědět ještě před workshopem 

(upřesnit prostorové nároky pro různé typy služeb, dimenzovat kavárnu, konzultační 
místnosti, ordinace aj. s přihlédnutím k potřebám lidí na vozíku, s francouzskými holemi či 
s doprovodem).  

• Paní Kabelová propojí naši pracovní skupinu se skupinou Kampus Dejvice, aby bylo možné 
sdílet záměry a nalézt případné styčné body. 
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